
      Margretheskolens skolebestyrelse 
Referat 

Skolebestyrelsesmøde onsdag den 30.4.2025. 
Vi mødtes i personalerummet  

_____________________________________________________________________ 
Deltagere: Søren, Mette, Thomas, Maja, Hanne, Heidi, Malene og Lone.  
Suppl.: Tina 
Afbud: Nina, Nanna, Rie, Bianca, Mia og Krutika. 

 
 
690. Godkendelse af dagsorden og referat fra 24.3.25. 

 Godkendt. 
  
691. Elev- og rettighedsråd. 
 Ingen deltagelse. 
   
692. Orientering. 
 Drøftelse af timebank. 
 Orientering om proces med ansættelse af ny afd.leder. 
 
693. Status vedr. Meddelelsesbog v/Hanne og Maja 

 Hanne og Maja orienterer om status og næste skridt i forhold til udarbejdelse af princip. 
 Godkendt.  

Aftale: 
Evaluering igen forår 2026. 

   
694. Skolens 60 års fødselsdag 

 Orientering v/Lone 
 Aftale om ny tovholder (i stedet for Nina). 
 Husk at inddrage elever/Fællesrådet – og kolleger. 

Aftaler: 
Vi finder nogle, der har tid (ud fra opgaveoversigt) og lyst til at stå for en fejring på dagen til 
sommerfesten. Mette, Mia og Tina er med.  

  
695. Princip IT og skærme 

 Oplæg v/arbejdsgruppen (Søren, Mette, Nanna, Tina og Malene). 
 Derefter beslutning omkring princip. 
 Samme regler for alle på skolen. 
 Medarbejdere går foran med det gode eksempel – adskil forberedelse og undervisning.  

Aftaler: 
Lone sørger for at bestille mobilskabe til indskolingen plus i SFO. 
Malene, Heidi, Maja, Hanne og Lone melder ud til alle på skolen i dette skoleår. 
Godkendes endeligt på næste møde. 
Vedr. principper generelt:  
- Mette og Thomas kigger på principper – hvilken opgave for at få dem ud på hjemmeside. 

Melder til Lone, når det er klaret. 

- Formidling til alle forældre (SB i Lones skriv) – når nye principper er tilgængelige på 

hjemmeside. Reklame for det i næste fællesskriv (skabe op frem til sommerferien, opstart 

omkring princip i nyt skoleår). Husk at nævne, at det blandt andet været i 

medarbejdergruppen, kontaktforældre-udvalg inden beslutning i SB. 

696. Forslagsliste til oplæg for alle forældre de(t) kommende år 
Forslag fra tidligere møder – flere og skal vi gå videre med et forslag? Hvad betyder det for jeres 
børn, at de går på en rettighedsskole? Samtaler mellem forældre, lad hatten gå rundt, 
paneldebat, måske med Clement Kærsgaard. Low arousel – hvad betyder det? Tur rundt på 
skolen – ”tryghedsvandring” i forældre-udgave. Vedr. sprogbrug om børn: Ikke vold, når vi taler 
om børn, men… Kantine, madboder én gang om året, fællesspisning. Mad fra hele verden – alle 
elever. Oplæg omkring stoffer, samtykke og sex, mellemtrin og udskoling, evt. ung til ung. 
Sexualisterne for eleverne. Henrik Rindom, misbrugskonsulent? Lene Heckmann – PLF. Rikke 
Yde – Markante forældre – obs. eventuelt to oplæg på samme dag/aften med efterfølgende debat 
om kerneopgaven i stil med Mads og Monopolet, hvor forældrene har haft mulighed for at stille 
spørgsmål på forhånd. 
Generel drøftelse som forberedelse af beslutninger på næste SB møde (antal arr. og indhold + 
hvem gør hvad?). 
Aftaler: 
Obs. på reklame for oplægget. 
Lone undersøger mulighed for Rikke Yde til oplæg slut oktober/snart november. 
 

  
697. Eventuelt 



Søren deltaget i børnerunder med SSP konsulent og indskoling. Det kunne noget godt i forhold til 
at få indsigt i vilkårene for fællesskabet for elevgrupperne. Obs. på hvordan vi understøtter 
samtaler forældrene imellem. Sociale tiltag alene gør det ikke, da forældre til børn i udfordringer 
kan have svært ved at deltage i dette. Kan være fordel at én fra skolen deltager for at sikre fakta 
om hvad der foregår i fællesskabet. 
Obs. god tid til forældremøder – primært til dialog forældrene imellem.  

     
698. Lukket punkt 

 Intet.  
 
699. Punkter til næste forældreinformation 

 Tænk I hvilke indsatser/fortællinger, der kan prioriteres i kommende forældreskriv. 
 Aftale:  

Alle i SB er opmærksomme på, om fællesbrevet bliver læst (af andre end i SB.). 
  
689. Punkter til kommende møder kl. 16.30-19:  

 
Torsdag den 22.5.: 

- Opfølgning omkring principper. Godkendelse af alle principper/princip omkring It og skærme. 

Oplæg v/Mette og Thomas 

- Opfølgning omkring timebank (i LMU den 6.5.) 

- Skolens fødselsdag 

- Mindre afdelingsopdelt skole – første snak. Opf.på SB møde den 26.11. 

- Orientering fra Dialogforum den 7.5. v/Mette 

Tirsdag den 17.6.: 
- Opfølgning på prøvehandling med, at 4. klasserne kan spise i kantinen (aft. i sept. 24). 

- Skolens fødselsdag 

- Planlægning af punkter til forældremøderne (obs. mobilpolitik, oplæg med Rikke Yde) 

- Antimobbe-strategi (oplæg og beslutning) 

August 2025: 
- Skolens fødselsdag 

- Endelige aftaler om indhold til forældremøderne. 

September 2025: 
- Revidering af ordensregler. 

Forår 2026: 

- Evaluering af Meddelelsesbog (aftalt 30.4.25.) 


